
 

 
 
FolketiŶgets SuŶdhedsudvalg har deŶ ϮϮ. ŵarts ϮϬϮϭ stillet følgeŶde spørgsŵål Ŷr. 
ϭϬϭϬ ;Alŵ. delͿ til suŶdhedsŵiŶistereŶ, soŵ herŵed ďesvares.  Spørgsŵålet er stillet 
efter øŶske fra MartiŶ GeertseŶ ;VͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. ϭϬϭϬ:  
”MeŶer ŵiŶistereŶ, at der kaŶ sikres eŶ ďedre ďalaŶĐe, eŶd deŶ ŶuværeŶde raŵŵe‐
ďevilliŶg tillader, så ŵaŶ på deŶ eŶe side udŶǇtter deŶ ledige seŶgekapaĐitet på SaŶo, 
og på deŶ aŶdeŶ side ŶedďriŶger deŶ laŶge veŶteliste til rehaďiliteriŶg på ĐeŶtreŶe?” 
 
Svar: 
Til ďrug for ŵiŶ ďesvarelse har ŵiŶisteriet iŶdheŶtet ďidrag fra SuŶdhedsstǇrelseŶ, 
der oplǇser følgeŶde: 
 
”SuŶdhedsstǇrelseŶ skal ďeŵærke, at rehaďiliteriŶg ďør foregå på det speĐialiseriŶgs‐
Ŷiveau og ŵed de iŶdsatser, soŵ patieŶteŶ har ďehov for. Saŵtidig ďør ďehaŶdliŶgeŶ 
foregå på laveste effektive oŵkostŶiŶgsŶiveau, således at patieŶter ŵed ďehov for 
ďasal rehaďiliteriŶg ikke ďehaŶdles på speĐialiseret Ŷiveau. 
 
SuŶdhedsstǇrelseŶ kaŶ ikke vurdere, oŵ det vil være forŶuftigt at udvide ďevilliŶgs‐
raŵŵeŶ.  
 
SuŶdhedsstǇrelseŶ fiŶder, at ŵidlerŶe ďrugt til SaŶo, og aŶdre §ϳϵ stk. Ϯ sǇgehuse, 
ďør støtte eŶ øget saŵŵeŶhæŶg ŵed det øvrige suŶdhedsvæseŶ, og ŵed koŵŵu‐
Ŷale tilďud på ďåde suŶdheds‐ og ďeskæftigelsesoŵrådet. EŶ eveŶtuel øgŶiŶg af raŵ‐
ŵeŶ ďør således ledsages af krav til øget fokus på ďroďǇgŶiŶg ŵelleŵ speĐialsǇgehus 
og priŵær sektor, fǆ overdragelse og uŶderstøttelse af ďorgereŶ i hjeŵkoŵŵuŶeŶ 
ved eks. rådgivŶiŶg og udgåeŶde fuŶktioŶer ŵed heŶďlik på koŵpeteŶĐeløft af deŶ 
alŵeŶe rehaďiliteriŶgsiŶdsats i koŵŵuŶerŶe.” 
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